
Protokół LV/24 

z Sesji Rady Gminy i Miasta Odolanów 

8 lutego 2024 r., rozpoczęcie godz. 14:45 

Kościół poewangelicki w Odolanowie, pl. Kościuszki 

 

Ad 1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy i Miasta Odolanów Janusz Szustkiewicz powitał wszystkich 

obecnych, a następnie otworzył LV sesję Rady Gminy i Miasta Odolanów. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu przybyłemu na sesje Staroście Ostrowskiemu 

panu Pawłowi Rajskiemu. Starosta Ostrowski podziękował radnym za dotychczasową 

współpracę i przekazał upominki z okazji Jubileuszu 25 - lecia Powiatu Ostrowskiego. Starosta 

podsumował mijającą kadencję Rady Powiatu Ostrowskiego i wymienił najważniejsze 

osiągnięcia, wśród nich: budowa Domu Pomocy Społecznej w Ostrowie Wlkp, remont i 

budowa dróg w tym budowa drogi na odcinku Gorzyce Wielkie – Nabyszyce i jej 

kontynuowanie w kierunku Gliśnicy oraz droga Boników – Odolanów. Ponadto budowa 

chodników i ścieżek rowerowych, remont szpitala, budowa nowej poradni psychologiczno-

pedagogicznej. Starosta Ostrowski przedstawił również plany na przyszłość: budowa nowego 

oddziału geriatrycznego i paliatywnego, stworzenie centrum innowacji technologicznych, 

remont dróg na odcinku Baby-Tarchały, a także przebudowa drogi Świeca-Boników i ulicy 

Strzeleckiej w Odolanowie oraz budowa ścieżek rowerowych. Starosta podziękował radnym 

gminy za współpracę m.in. za przekazanie ponad 800 tys. zł na drogi czy wspieranie szpitala. 

O głos poprosił Burmistrz Marian Janicki, który podziękował panu Staroście za dotychczasową, 

bardzo dobrą współpracę z Powiatem Ostrowskim i podkreślił znaczenie wykonania szeregu 

dróg powiatowych i ścieżek na terenie gminy Odolanów. Burmistrz zauważył, że niekiedy, 

mimo dzielących różnic, współpraca układała się pomyślnie i zaznaczył, że najważniejsze jest 

dobro powiatu i regionu. 

Następnie głos zabrał pan Starosta Paweł Rajski, który powiedział, że zgoda buduje i podkreślił 

duże zaangażowanie radnych powiatowych z terenu GiM Odolanów w rozwój gminy i powiatu.  

Przewodniczący rady Janusz Szustkiewicz zapytał o drogę Odolanów-Huta-Janków 

Starosta odpowiedział, że w planach jest droga na tym odcinku. 

Radny Zdzisław Gertig zapytał o remont ul. Strzeleckiej, która jest w bardzo złym stanie. 

Starosta odpowiedział, że temat ulicy Strzeleckiej zna i zostanie on omówiony na następnej 

sesji Rady Powiatu. Zaznaczył, że radni powiatowi z terenu gminy Odolanów interweniują  



w sprawie tej ulicy. Starosta poinformował także, że budowa ścieżki rowerowej w Bonikowie 

będzie kontynuowana w kierunku Granowca aż do Sośni. 

Radna Dorota Katarzyna Bzik zapytała o drogę i ścieżkę rowerową z Gliśnicy w stronę Bab. 

Starosta Ostrowski powiedział, że zrobi wszystko, aby droga została zrobiona. 

Radny Marian Dolata zapytał o remont ulicy Krotoszyńskiej i ścieżkę rowerową na ulicy 

Kwiatowej w Tarchałach Wielkich. 

Starosta powiedział, że zadecyduje o tym następna kadencja i opuścił salę narad. 

 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady poprosił Radnych o zalogowanie się do elektronicznego systemu 

głosowania. Przewodniczący Rady oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co stanowi, że Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Na sesji nieobecni byli radni: radna Gabriela Zawada, radny Czesław 

Lis. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący zaproponował zmianę porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie 

następujących zmian: 

1. Wprowadzenie dwóch projektów uchwał: 

- projekt uchwały numer LV/527/24 w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta 

Odolanów do udzielenia odpowiedzi na skargę oraz do udzielenia pełnomocnictwa do 

reprezentowania Rady Gminy i Miasta Odolanów przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Poznaniu 

-  projekt uchwały numer LV/528/24 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie 

i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie proponowanej zmiany porządku obrad. 

Proponowana zmiana została przyjęta 13 głosami „za” na stan 13 Radnych obecnych na sesji 

(załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie nowego porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia został przyjęty 13 głosami „za” na stan 13 Radnych obecnych na sesji 

(załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) i przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku posiedzenia.  

3. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Gminy i Miasta Odolanów. 



4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwał: 

- LV/513/24 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

- LV/514/24 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024. 

- LV/515/24 w sprawie przyjęcia zasad i trybu realizacji programu „Usuwanie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy i Miasta Odolanów” na rok 2024 

- LV/516/24 zmieniająca uchwałę nr LIII/489/23 Rady Gminy i Miasta Odolanów z dnia 

30 listopada 2023 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Raczyce. 

- LV/517/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym 

dla nieruchomości położonej w obrębie Uciechów o nr ewidencyjnym działki 277/1. 

- LV/518/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu.. 

- LV/519/24 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania 

bezdomności zwierząt na obszarze Gminy i Miasta Odolanów na rok 2024". 

- LV/520/24 w sprawie udzielania dotacji celowej na dofinansowanie wymiany systemów 

ogrzewania węglowego na ekologiczne źródła ciepła. 

- LV/521/24 w sprawie zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu Gminy i Miasta 

Odolanów na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 

- LV/522/24 w sprawie udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań służących ochronie 

zasobów wodnych, polegających na gromadzeniu wód opadowych i roztopowych w miejscu 

ich powstania. 

- LV/523/24 w sprawie określenia zasad sprawienia pogrzebu przez Gminę i Miasto Odolanów.  

- LV/524/24 w sprawie przyznania medalu-plakietki „Za zasługi dla Ziemi Odolanowskiej”. 

- LV/525/24 w sprawie przyznania medalu-plakietki „Za zasługi dla Ziemi Odolanowskiej”. 

- LV/526/24 w sprawie diet dla radnych Gminy i Miasta Odolanów, sołtysów a także w sprawie 

zwrotu radnym i sołtysom kosztów podróży służbowych. 

- LV/527/24 w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta Odolanów do udzielenia 

odpowiedzi na skargę oraz do udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Gminy 

i Miasta Odolanów przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Poznaniu 

-  LV/528/24 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków 

 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

7. Dyskusja, zapytania, wolne wnioski. 

8. Zakończenie obrad LV sesji. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LIV sesji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do zapisów w protokołach z poprzednich sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący poprosił o przyjęcie protokołu z LIV i głosowanie w systemie. Protokół z LIV 

Sesji został przyjęty 13 głosami „za” na stan 13 Radnych obecnych na sesji (załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu). 



Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poprosił Radnych o składanie interpelacji. Przewodniczący Rady 

poinformował, że w punkcie 6 porządku obrad Burmistrz udzieli wstępnych odpowiedzi na 

ewentualne interpelacje, natomiast odpowiedzi pisemne zostaną przekazane Radnym w ciągu 

14 dni od dzisiejszej sesji. Przewodniczący przypomniał również, że zgodnie  

z obowiązującymi przepisami prawa interpelacje składne są na piśmie.  

O głos poprosił Zastępca Burmistrza Jan Prokop, który przedstawił w imieniu KWW Jana 

Aleksandra Prokopa i kandydatów na radnych postulat o zainstalowanie w każdej wiosce 

defibrylatora, tak aby dobrze służył mieszkańcom. 

Radny Eugeniusz Jakubiak złożył interpelację dotycząca zagospodarowania terenu basenu 

otwartego przy ul. Słonecznej w Odolanowie. Radny Eugeniusz Jakubiak odczytał także prośbę 

mieszkańców Osiedla Huta - Harych w sprawie sygnalizacji świetlnej przy drodze 

wojewódzkiej nr 445 w Odolanowie ul. Kaliska obok warsztatu samochodowego. 

Radny Marcin Szorski złożył 29 interpelacji: 

- w sprawie rewitalizacji rynku  

- w sprawie wykazu wydzierżawionych nieruchomości 

- w sprawie wykazu wydzierżawionych nieruchomości zabudowanych 

- w sprawie wykazu sprzedanych nieruchomości 

- w sprawie wykazu sprzedanych nieruchomości zabudowanych 

- w sprawie wymiany infrastruktury podziemnej na ul. Strzeleckiej 

- w sprawie braku publikacji wszystkich zarządzeń Burmistrza w BIP 

- w sprawie wydatków i korzyści związanych z delegacjami zagranicznymi 

- w sprawie korzystania przez gminę ze wsparcia firm zewnętrznych w zakresie doradztwa w 

latach 2022-2023 

- w sprawie uszkodzonych lub niedziałających hydrantów na terenie gminy 

- w sprawie kwot ogółem rozliczenia wyjazdów służbowych i delegacji pracowników Urzędu 

z tytułu wyjazdów służbowych prywatnymi samochodami osobowymi w latach 2018-2023 

- w sprawie zasad oraz zezwoleń na montaż ozdób świątecznych i banerów promujących 

imprezy gminne w pasach drogowych 

- w sprawie kosztów obsługi sieci kanalizacji sanitarnej oczyszczalni ścieków na terenie gminy 

Odolanów  

- w sprawie przedstawienia kserokopii umów, zleceń, faktur zawartych z wydawnictwem 

VERA w latach 2018-2023 



- w sprawie przeglądów obiektów mostowych oraz ich dokumentacji w okresie od 2018 do 

2023 r. 

- w sprawie kosztów ogrzewania budynków szkół w gminie w latach 2018-2023 oraz 

termomodernizacji szkół 

- w sprawie kosztów utrzymania sali wielofunkcyjnej, którą stanowi kościółek poewangelicki  

- w sprawie przedstawienia ilości osób zatrudnionych, podania wysokości wynagrodzenia osób 

na poszczególnych stanowiskach, wykazu nagród, premii, zestawienia „kilometrówki” 

pracowników OZK sp. z o.o. w latach 2018-2023 

- w sprawie przeglądów budowlanych, gazowych, kominiarskich i elektrycznych obiektów 

będących w posiadaniu GiM Odolanów. 

- w sprawie wynagrodzenia radcy prawnego GiM Odolanów oraz związanych z jego 

zatrudnieniem kosztów w latach 2022-2023 

- w sprawie stanu sieci wodociągowej i SUW na terenie GiM Odolanów  

- w sprawie posiadania świadectw energetycznych dla budynków mieszkalnych będących 

własnością GiM Odolanów 

- w sprawie rocznych kosztów utrzymania targowiska miejskiego w okresie od 2018 do 2023  

i uzyskanych z tego tytułu wpływów  

- w sprawie umów zleceń lub innych umów cywilnoprawnych zawieranych przez OZK  

sp. z o.o. w latach 2018-2023 

- w sprawie usuwania usterek, które zostały ujęte w corocznych lub pięcioletnich przeglądach 

w budynkach będących własnością GiM Odolanów 

- w sprawie wysokości wynagrodzenia kierowników Odolanowskiego Zakładu Komunalnego 

(OZK) 

- w sprawie zatrudnienia oraz wypłat nagród lub premii dla pracowników Urzędu w latach 

2018-2023 

- w sprawie ilości osób zatrudnionych oraz podanie wysokości wynagrodzenia osób na 

poszczególnych stanowiskach oraz wykazu nagród, premii, zestawienie „kilometrówki” dla 

pracowników Zakładu Usług Komunalnych w latach 2018, 2019, 2020 

- w sprawie umów zleceń lub innych umów cywilnoprawnych zawieranych przez Zakład Usług 

Komunalnych w Odolanowie w latach 2018-2021 

 

Ad 5. Podjęcie uchwał. 

- Projekt uchwały LV/513/24 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej odczytała Skarbnik Beata Gościniak. Uchwała została przyjęta 



następującą proporcją głosów: „jestem za” 12 radnych, „jestem przeciw” 1 radny (pan Marcin 

Szorski), „wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik 

nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/514/24 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 

2024 odczytała Skarbnik Beata Gościniak. Uchwała została przyjęta następującą proporcją 

głosów: „jestem za” 12 radnych, „jestem przeciw” 1 radny (pan Marcin Szorski), „wstrzymuję 

się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/515/24 w sprawie przyjęcia zasad i trybu realizacji programu 

„Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy i Miasta Odolanów” na rok 2024 

odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta następującą 

proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 

radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/516/24 zmieniająca uchwałę nr LIII/489/23 Rady Gminy i Miasta 

Odolanów z dnia 30 listopada 2023 w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Raczyce 

odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta następującą 

proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 

radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/517/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 

bezprzetargowym dla nieruchomości położonej w obrębie Uciechów o nr ewidencyjnym 

działki 277/1 odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta 

następującą proporcją głosów: „jestem za” 12 radnych, „jestem przeciw” 1 radny (pan Jarosław 

Cierpka), „wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik 

nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/518/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowskiemu odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta 

następującą proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, 

„wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/519/24 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na obszarze Gminy i Miasta Odolanów 

na rok 2024" odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta 

następującą proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, 

„wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/520/24 w sprawie udzielania dotacji celowej na dofinansowanie 

wymiany systemów ogrzewania węglowego na ekologiczne źródła ciepła odczytał 

Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta następującą proporcją 

głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 radnych, na 

stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 



 

- Projekt uchwały LV/521/24 w sprawie zasad udzielania dotacji celowych ze środków 

budżetu Gminy i Miasta Odolanów na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej 

odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta następującą 

proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 

radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/522/24 w sprawie udzielania dotacji celowej na dofinansowanie zadań 

służących ochronie zasobów wodnych, polegających na gromadzeniu wód opadowych 

i roztopowych w miejscu ich powstania odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. 

Uchwała została przyjęta następującą proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem 

przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji 

i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/523/24 w sprawie określenia zasad sprawienia pogrzebu przez Gminę i 

Miasto Odolanów odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została 

przyjęta następującą proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, 

„wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/524/24 w sprawie przyznania medalu-plakietki „Za zasługi dla Ziemi 

Odolanowskiej” odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta 

następującą proporcją głosów: „jestem za” 10 radnych, „jestem przeciw” 1 radny (pan Jarosław 

Cierpka), „wstrzymuję się” 2 radnych (pan Zdzisław Gertig, pan Marcin Szorski), na stan 13 

radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/525/24 w sprawie przyznania medalu-plakietki „Za zasługi dla Ziemi 

Odolanowskiej” odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta 

następującą proporcją głosów: „jestem za” 11 radnych, „jestem przeciw” 1 radny (pan Jarosław 

Cierpka), „wstrzymuję się” 1 radny (pan Marcin Szorski), na stan 13 radnych obecnych na sesji 

i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/526/24 w sprawie diet dla radnych Gminy i Miasta Odolanów, sołtysów 

a także w sprawie zwrotu radnym i sołtysom kosztów podróży służbowych odczytał 

Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta następującą proporcją 

głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 radnych, na 

stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/527/24 w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta Odolanów 

do udzielenia odpowiedzi na skargę oraz do udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania 

Rady Gminy i Miasta Odolanów przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Poznaniu 

odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została przyjęta następującą 

proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, „wstrzymuję się” 0 

radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

 

- Projekt uchwały LV/528/24 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie 

i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków odczytał Przewodniczący Rady Janusz Szustkiewicz. Uchwała została 



przyjęta następującą proporcją głosów: „jestem za” 13 radnych, „jestem przeciw” 0 radnych, 

„wstrzymuję się” 0 radnych, na stan 13 radnych obecnych na sesji i stanowi załącznik nr 21 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Zdzisław Gertig opuścił salę narad (godzina 16:33). 

Radna Dorota Katarzyna Bzik opuściła salę narad (godzina 16:35). 

Na wstępie Burmistrz Marian Janicki odniósł się do propozycji pana wiceburmistrz Jana 

Prokopa odnośnie zakupu i zamontowanie defibrylatorów w każdej wiosce i powiedział, że 

pomysł będzie realizowany.  

Następnie Burmistrz odpowiadając na interpelację radnego pana Eugeniusza Jakubiaka 

powiedział, że temat basenu i zagospodarowania terenu wokół niego będzie konsultowany. 

Burmistrz dodał, że w budżecie zabezpieczono środki w kwocie 90 tys. złotych na koncepcję 

zagospodarowania terenu basenu. Burmistrz zapowiedział, że w okresie letnim teren basenu 

będzie wykoszony i zadbany. Burmistrz dodał, że na razie priorytetem jest oddanie do użytku 

powstającej krytej pływalni.  Burmistrz Marian Janicki odnosząc się do zapytania złożonego 

przez mieszkańców Osiedla Huta-Harych na ręce radnego Eugeniusza Jakubiaka powiedział, 

że zarządca drogi uznał, że nie ma potrzeby zainstalowania sygnalizacji świetlnej na 

wspomnianym odcinku drogi. Zainstalowane zostaną natomiast urządzenia wyświetlające 

prędkość. Burmistrz zaapelował do kierowców o dostosowanie prędkości do obowiązujących 

znaków. 

Następnie Burmistrz Marian Janicki odniósł się do 29 interpelacji złożonych przez radnego 

pana Marcina Szorskiego i stwierdził, że zostaną przekazane według właściwości. Burmistrz 

powiedział, że należy rozróżnić pojęcie interpelacji i wniosku o udostępnienie informacji 

publicznej i dodał, że przepisy określają czym jest interpelacja. Burmistrz zauważył, że rada 

odbyła 55 sesji i podjęła 528 uchwał i radny miał okazję do złożenia interpelacji w trakcie 

każdej sesji. Burmistrz zapowiedział, że nie będzie angażował pracowników urzędu do 

udzielania szczegółowych odpowiedzi na interpelacje w zakresie, w którym radni otrzymali już 

informacje. Burmistrz dodał, że informacje publikowane są w BIP, w materiałach o realizacji 

budżetu, raporcie o stanie gminy. Burmistrz powiedział, że w kwestii oświetlenia gmina 

przystąpiła do klastra energii i zakładane są lampy energooszczędne. Burmistrz poinformował, 

że możliwe jest, że pewne rzeczy są zastrzeżone i że nie będzie można udzielić odpowiedzi, ale 

kwestia ta zostanie rozpatrzona. Burmistrz wyraził swoją opinię na temat złożenia tak wielu 

interpelacji na jednej sesji i powiedział, że radny miał możliwość składania interpelacji na 



innych sesjach. Burmistrz zauważył, że na pewne interpelacje nie uzyska się odpowiedzi, gdyż 

jest określony czas przechowywania dokumentacji.  

 

Ad 7. Dyskusja, zapytania, wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania do przekazanego przez Burmistrza 

sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym. Uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 

Następnie głos zabrał radny pan Marian Dolata, który zwrócił uwagę na dziury w drogach przy 

ul. Krotoszyńskiej i ul. Kwiatowej w Tarchałach Wielkich i poprosił o interwencję. 

Burmistrz powiedział, że są to drogi powiatowe i sprawa została zgłoszona na dzisiejszej sesji 

panu Starości. 

Następnie radny pan Marcin Szorski wygłosił oświadczenie odnośnie kandydowania na 

stanowisko Burmistrza GiM Odolanów.  

Radny Jarosław Cierpka podziękował mieszkańcom za wsparcie dla pogorzelców i zaapelował 

o udzielanie dalszej pomocy, poprosił także o informację na temat udzielonego wsparcia ze 

strony gminy i czy udzielona została rodzinie pomoc psychologiczna. Radny zapytał również 

o prowadzone na terenie gminy prace geofizyczne i wiążące się z tym uszkodzenia dróg 

gruntowych i zapytał kto z ramienia gminy prowadzi nadzór nad tymi działaniami. Radny 

zapytał także o umieszczanie ogłoszeń i plakatów wyborczych wyłącznie na tablicach 

informacyjnych, radny zapytał jaka będzie dostępność poszczególnych komitetów wyborczych 

do tablic ogłoszeniowych oraz dlaczego wyznaczono tylko tablice, a nie parkany oraz płoty 

przy salach czy szkołach podstawowych. Następnie radny powiedział o sprawie oświetlenia i 

funkcjonowania spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe i poinformował, że niestety nie można 

doprosić się naprawy lamp w wiosce przez tą spółkę, a jest to ważne dla zapewnienia 

bezpieczeństwa mieszkańców. Radny wypowiedział się także na temat funkcjonowania 

Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Odolanowie i zaproponował, żeby podzielić 

wynajmowany przez gminę budynek i udostępnić jego część innemu podmiotowi na 

prowadzenie takiej samej działalności, tak aby stworzyć konkurencje i w ten sposób polepszyć 

jakość wykonywanych usług.  

Burmistrz Marian Janicki odpowiadając na zapytania radnego pana Jarosław Cierpki 

powiedział, że nie ma chętnych na prowadzenie działalności zdrowotnej i dodał, że gmina nie 

jest odpowiedzialna za funkcjonowanie ośrodka zdrowia, a tylko wynajmuje budynek. 

Radny Jarosław Cierpka powiedział, że jest problem z funkcjonowaniem ośrodka zdrowia i 

dodał, że należy umożliwić innym podmiotom prowadzenie działalności na terenie gminy. 



Burmistrz Marian Janicki odnosząc się do słów radnego Jarosława Cierpki powiedział, że 

gmina posiada lokale pod wynajem i umożliwi prowadzenie działalności jednak nie ma 

chętnych do świadczenia usług zdrowotnych. Burmistrz dodał, że zna temat, jednak to nie 

gmina zatrudnia lekarzy i nie nadzoruje funkcjonowania zakładu opieki zdrowotnej. Burmistrz 

zaapelował o wskazanie podmiotów chętnych do prowadzenia gabinetów lekarskich i dodał, że 

gmina udostępni lokal pod wynajem. 

Następnie Burmistrz Marian Janicki odniósł się do kwestii naprawy oświetlenia i powiedział, 

że spółka ma określony czas na naprawę i dodał, że sprawa zostanie wyjaśniona.  

Burmistrz odpowiadając na zapytanie radnego odnośnie umieszczania ogłoszeń wyborczych na 

tablicach powiedział, że są ograniczenia które nie pozwalają wieszać plakatów blisko lokali 

wyborczych czy w pobliżu szkół. Burmistrz zauważył, że każdy komitet wyborczy może 

powiesić swój plakat na obiekcie prywatnym za zgodą właściciela. Burmistrz dodał, że gmina 

ma obowiązek wskazania miejsc na wywieszanie plakatów i obwieszczeń wyborczych i takie 

miejsca podała w wykazie. 

Nawiązując do zapytania radnego pana Jarosława Cierpki w sprawie pogorzelców z Tarchał 

Małych, Burmistrz Marian Janicki powiedział, że gmina od początku tragedii udziela pomocy 

poszkodowanym. Nie było potrzeby zapewnienia lokalu pogorzelcom, gdyż znaleźli 

schronienie u rodziny. MGOPS w Odolanowie przekazał pomoc w kwocie 30 tys. złotych.  

Pracownicy interwencyjni pomogą w sprzątaniu terenu po pożarze oraz gmina pokryje koszty 

utylizacji spalonego dobytku.  

Burmistrz odpowiadając na zapytanie radnego dotyczące prac geofizycznych powiedział, że 

odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy prowadzącej prace i dodał, że firma ma 

sfilmowane stany dróg. Burmistrz poinformował, że zniszczenia dróg należy zgłaszać do 

pracownika Urzędu GiM Odolanów w celu wyjaśnienia sprawy. 

O głos poprosił radny Eugeniusz Jakubiak, który odniósł się do sprawy szkód, które powstają 

w wyniku prowadzonych prac geofizycznych i powiedział, że szkody powstają nie tylko na 

drogach ale i w budynkach. 

Burmistrz Marian Janicki powiedział, że mieszkańcy mają prawo występować  

o odszkodowania ale należy mieć świadomość przeprowadzenia ekspertyzy. Burmistrz 

nawiązał do zgłoszeń mieszkańców ulicy Krotoszyńskiej i sprawy powstałych szkód w wyniku 

prowadzonego tam remontu drogi. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 



Ad 8. Zakończenie obrad LV sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady zamknął LV Sesję Rady Gminy 

i Miasta Odolanów (godz. 17:05). 

 

 

       Protokolant                          Przewodniczący Rady  

  /-/  Agnieszka Skobejko-Przybylak                         /-/  Janusz Szustkiewicz  
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